
Schriftelijke vragen ex. Art. 47 

        Provincie Utrecht 

        

6 februari 2024 

Geachte leden van Gedeputeerde Staten, 

De Ecologische Autoriteit (EA) heeft op 6 februari 2024 advies uitgebracht over de 
natuurdoelanalyse van de provincie Utrecht voor het Natura 2000-gebied Botshol.1 
Hieruit blijkt dat de natuur in het gebied onder druk staat door te hoge 
stikstofdepositie en door fosfaten die vrijkomen bij de inlaat van water in het gebied.  

Er zijn al veel goede beheermaatregelen genomen in Botshol, maar dat is 
onvoldoende voor herstel van de natuur, zo stelt deEA. Er moeten volgens de EA 
snel aanvullende maatregelen worden genomen om verdere achteruitgang van de 
natuur tegen te gaan.   

Naar aanleiding van bovenstaande heeft GroenLinks de volgende vragen aan het 
college van Gedeputeerde Staten:  

1. Kunt u een reactie geven op de constateringen en het advies van de EA?  
  

2. Bent u met ons van mening dat het van groot belang is dat de natuurkwaliteit 
in het Natura 2000-gebied Botshol wordt verbeterd? Zo nee, waarom niet?  

 
Veel water uit het gebied zijgt weg naar de naastgelegen diepe polders. Ter 
compensatie wordt water ingelaten aan de andere zijde van Botshol. Dit inlaatwater 
heeft lange tijd een slechte kwaliteit gehad. Daardoor zit er veel fosfaat in de 
waterbodems van het gebied. Bij het inlaten van water komt dat door de stroming vrij 
uit de bodem. Dat is slecht voor de waterkwaliteit. Het is daarom essentieel voor de 
natuur in het gebied om water beter vast te houden: hoe minder water er wegzijgt, 
des te minder hoeft er te worden ingelaten.  
  

3. Bent u het met GroenLinks eens dat het vrijkomen van fosfaten bij de inlaat 
van water in het gebied moet worden beperkt? Zo ja, hoe wilt u dit realiseren? 
Zo nee, waarom niet?  
 

4. Welke maatregelen wilt u nemen om het water in het gebied beter vast te 
houden? Wanneer kan dit gerealiseerd zijn en welke gevolgen brengt dit met 
zich mee?  

 
Er zijn al diverse beheermaatregelen voor natuurherstel genomen, maar daarmee 
worden de doelen voor de natuur nog niet gehaald.  
  

 
1 Snel maatregelen nodig om water vast te houden in Botshol - Ecologische Autoriteit 

https://www.ecologischeautoriteit.nl/actueel/nieuws/snel-maatregelen-nodig-om-water-vast-te-houden-in-


5. Welke extra maatregelen bent u van plan te nemen om te beperken dat de 
natuur verder achteruitgaat en het in de toekomst moeilijker wordt om de 
natuurdoelen te halen?  
  

6. Bent u het met ons eens dat stikstofdepositie in het gebied moet worden 
beperkt? Zo ja, hoe gaat u dit realiseren? Zo nee, waarom niet?   

 
De EA geeft aan dat de natuurdoelanalyse nog belangrijke informatie mist, 
bijvoorbeeld over de effecten van de al genomen beheermaatregelen in Botshol. 
Bovendien is beter inzicht nodig in de belangrijkste bronnen van stikstof en fosfaat en 
hoe deze elementen doorwerken in bodem, water en lucht, en daarmee in de 
wisselwerking met planten en dieren.   
  

7. Kunt u aangeven of u deze ontbrekende informatie en het benodigde inzicht 
beschikbaar gaat maken? Zo ja, wanneer kunnen we die ontvangen? Zo nee, 
waarom niet?  

 

Wij zien uw antwoorden met belangstelling tegemoet.  

Met vriendelijke groet,  
 
Erwin Virginia  Marjolein van Elteren 
GroenLinks   GroenLinks 


